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Stadens verksamheter ska bedrivas enligt nämndens demokratiskt 

fattade beslut, målen konkretiseras på enhetsnivå och resultatet 

återkopplas till nämnden i enlighet med stadens planerings- och 

uppföljningssystem (ILS).  

Däremot kan dialogen mellan verksamheter och nämnd utökas. Att 

efterlikna näringslivet i en demokratiskt styrd verksamhet gör det 

politiska ansvaret diffust. Medborgarna betraktas som kunder trots 

att välfärden inte fungerar som en marknad.” 

 

Reservation från (V): 

Mot beslutet reserverar sig ledamoten Torun Boucher (V) och 

hänvisar till eget yrkande: 

”Vänsterpartiet yrkar att äldrenämnden avslår förslaget till en 

stadsgemensam uppdragsbeskrivning för egen regiverksamhet. 

 

I enlighet med Vänsterpartiets reservation i kommunstyrelsen den 

28 november 2012 så avslår Vänsterpartiet dagens ärende. I vår 

reservation framförde vi då att överenskommelser för verksamheter 

i egen regi inte ska tas fram, utan styrning och uppföljning ska 

göras inom ramen för nuvarande system.  

Vi anser inte att uppdragsbeskrivningar för verksamheter i egen regi 

är nödvändiga. Uppföljningen ska vara bra men behöver inte 

byråkratiseras. Varje nämnd tar fram verk-samhetsplaner utifrån 

riktlinjer och budget. Stadens verksamheter ska bedrivas enligt 

nämndens demokratiskt fattade beslut, målen konkretiseras på 

enhetsnivå och resultatet återkopplas till nämnden. Däremot kan 

dialogen mellan verksamheter och nämnd utökas. Att efterlikna 

näringslivet i en demokratiskt styrd verksamhet gör det politiska 

ansvaret diffust. Medborgarna betraktas som kunder, fast välfärden 

inte fungerar som en marknad. Ansvaret för nedskärningar blir inte 

lika tydligt för medborgarna.  

Den omfattande konkurrensutsättningen som har pågått sedan 2007, 

där staden reglerat förhållanden i avtal, har inte gett någon 

kvalitetsförbättring.” 

 

§ 11    Uppföljning av medel för ökad bemanning inom 
demensboenden 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-177/2014 

  

Yrkanden 
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Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja 

Räihä m.fl. (S) och ledamoten Torun Boucher (V) anmäler egna 

särskilda uttalanden, var för sig. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens uppföljning av 

medel för ökad bemanning inom demensboenden för år 

2013. 

 

Särskilt uttalande från (MP): 

”Det är bra att den tidsbegränsade resursförstärkningen till 

demensboendena nu permanentas. Det har skett i och med att det 

nya ersättningssystemet för vård- och omsorgsboende införs. För att 

i detta sammanhang bedöma effekterna för utförarnas vård och 

omsorg om dementa ser vi fram mot en utvärdering av det nya 

ersättningssystemet.” 

 

Särskilt uttalande från (S): 

”Uppföljningen visar med all tydlighet att det behövs mer resurser 

inom demensvården. De extra anslagen som har gått till 

verksamheterna har höjt kvaliteten av omsorgen.  

Dock väcker ärendet en del frågetecken för framtiden. De extra 

anslagen finns nu i budgeten och då undrar vi givetvis hur 

bemanningen kommer att följas upp framöver.  

Hur kan vi garantera att pengarna även framöver går till att förstärka 

bemanningen? Vi kan nog också konstatera att många av de 

anställningar som har möjliggjorts av de extra pengarna är 

visstidsanställningar och väldigt ofta på deltid. 

Därför är det viktigt att förvaltningen framöver följer upp 

bemanningssituationen inom demensboenden och återrapporterar 

till nämnden.” 

 

Särskilt uttalande från (V): 

”Vänsterpartiet tycker det är bra att ersättningen för ökad 

bemanning nu inkluderas i den ordinarie ersättningen. 
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Äldreförvaltningens uppföljning visar att ersättningen fått effekt, att 

bemanningen utökats och att merparten av enheterna kommer att 

permanenta den utökade bemanningen när ersättningen inkluderas i 

den ordinarie ersättningen.  

Vänsterpartiet vill understryka vikten av att vi får en uppföljning 

även framgent. Om ersättningen nu kommer alla till godo förutsätter 

vi att bemanningen också förbättras på alla boenden, och det blir då 

viktigt att följa upp de boenden som inte ännu utnyttjat denna 

möjlighet.”  

 

§ 12    Uppföljning av stadens Lex Sarah rapportering för 
år 2013 

Ärende 

Föreligger ärende dnr 410-180/2014. Ärendet är gemensamt för 

äldrenämnden och socialnämnden.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) och ledamoten Helen 

Jäderlund Eckardt (FP) yrkar bifall till förvaltningens förslag  

till beslut med instämmande av vice ordföranden Christopher 

Ödmann m.fl. (MP), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) och ledamoten 

Torun Boucher (V). 

 

Vice ordföranden Christopher Ödmann m.fl. (MP) anmäler eget 

särskilt uttalande. 

 

Ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) anmäler eget särskilt uttalande 

med instämmande av ledamoten Torun Boucher (V). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att samtliga partier ställde sig bakom 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

 Äldrenämndens beslut 

1. Äldrenämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande med stadsdelsnämndernas och berörda 

övriga nämnders redovisning av inkomna rapporter 

enligt Lex Sarah för år 2013 och överlämnar det till 

kommunfullmäktige. 

 

2. Äldrenämnden delger ärendet till stadsdelsnämnderna 

och berörda övriga nämnder för kännedom. 

 


